
  ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2022/7 Ple municipal 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de 
convocatòria 

Ordinària

Data 3 / d’octubre / 2022 

Durada Des de les 19:00 fins a les 20:30 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Núria Escarpanter Olivet 

Secretari Carles Fita Alegre 

 

Nom i Cognoms Assisteix

Claudio Grande Hernández SÍ

Elsa Rodríguez Castaño SÍ

Francesc Guisset Lagresa SÍ

Guillem Cusí Batlle SÍ

Maria Solé Serradell SÍ

Neus Ferré i Casao SÍ

Simon Calsina Comorera SÍ

Stephane Juanola Journe SÍ

Sílvia Barris Roca SÍ

Sònia Sarola Vila SÍ

 

De conformitat amb el que disposa l’article 18 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de 
Règim Jurídic del Sector Públic, podran gravar-se les sessions que celebri l'òrgan 
col·legiat.  El  fitxer  resultant  de  l'enregistrament,  juntament  amb  la  certificació 
expedida pel Secretari de l'autenticitat i integritat d'aquest, i quants documents en 
suport electrònic s'utilitzessin com a documents de la sessió, podran acompanyar a 
l'acta de les sessions, sense necessitat de fer constar en ella els punts principals de 
les deliberacions.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

Q
XM

A3
KD

9Z
3H

7Y
9A

AT
ET

H
KR

32
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//l
la

nc
a.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
 d

e 
17

 



En aquest sentit, es fa constar que acompanya a la present Acta el fitxer resultant de 
l'enregistrament,  i  la  certificació  expedida pel  Secretari  de l'autenticitat  i  integritat  
d'aquest.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, en el següent enllaç:

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

Els documents en concret són:
-Enregistrament  de  vídeo  R/2022/76-  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DEL  PLE  DEL  DIA 
3/10/2022
-  Certificat  de  la  Reunió  R/2022/76-  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DEL  PLE  DEL  DIA 
3/10/2022 

Una vegada verificada pel Secretari  la constitució vàlida de l’òrgan, la Presidenta 
obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del 
dia

 

A) PART RESOLUTIVA 

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior, de data 25-07-2022

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Es dona per llegida l'acta de la sessió ordinària anterior, de data 25-07-2022, 
que  ha  estat  tramesa  junt  amb  la  convocatòria  i  s'aprova  per  unanimitat, 
sense esmenes.

Es  pot  consultar  l’enregistrament  del  vídeo  i  les  votacions,  en  els  minuts 
0:00:35 a 0:00:45, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

Expedient 2525/2022 Denominar el C/Passatge Setcases al carrer que connecta 
el C/Setcases amb les vies del tren

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

L'Alcaldessa explica i llegeix el text del dictamen.
(...)
Per unanimitat, s'aprova:

"Des de l’àrea de Govern Local de l’Ajuntament de Llançà s’ha impulsat el 
projecte de “Dona’m un nom”, amb l’objectiu de nomenar diferents carrers i  
places de Llançà que no tenen atribuïts un nom específic. 
 
D’entre aquests emplaçaments, els veïns del C/Setcases han manifestat la 
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necessitat de nomenar el carrer que va des del carrer Setcases, entre el núm. 
13 i 17, fins la via del tren de Llançà i que queda grafiat en el plànol obrant a  
l'expedient.
 
El fet que aquest emplaçament sigui un petit carrer, estret, que connecta el 
C/Setcases  amb  les  vies  del  tren,  han  motivat  la  proposta  de  “Passatge 
Setcases”, amb el benentès que passatge significa el  carrer estret i curt o pas 
públic entre dos carrers, de vegades cobert.
 
Els  serveis  tècnics  municipals  han  emès  informe  on  s’hi  fa  constar  el 
nomenament del mencionat carrer com a  “Passatge Setcases” és adient a 
l’emplaçament objecte d’aquest expedient.
 
Vist  l’informe de secretaria  i  de  conformitat  amb l'article  22.2.q)  de la  Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, aquest Ple de 
l'Ajuntament
 
ACORDA:
 
Primer.-  APROVAR inicialment la denominació de carrer Passatge Setcases 
al carrer que connecta el C/Setcases amb les vies del tren.
 
Segon.- OBRIR un període d'informació pública per un termini de vint dies 
hàbils, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província, a la seu 
electrònica d'aquest Ajuntament i en el Tauler d'anuncis a l'efecte del general  
coneixement  de  la  proposta  de  denominació.  En  cas  de  no  presentar-se 
al·legacions  en  el  tràmit  d'audiència  i  informació  pública,  aquest  acord 
d’aprovació inicial s’elevarà a definitiu sense necessitat d’acord exprés. 
 
Tercer.- DONAR  audiència  als  interessats  a  fi  de  que  puguin  al·legar  i 
presentar els documents i les justificacions que estimin pertinents.”

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:00:50 a 0:02:38, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

Expedient 2006/2022. Donar compte de les dades d'execució pressupostària del 
segon trimestre de 2022

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

El Regidor de l'Àrea, Sr. Francesc Guisset, llegeix el text del dictamen:
 
"La  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril  d’Estabilitat  Pressupostària  i 
Sostenibilitat  Financera,  estableix  l’obligació  de  subministrar  informació 
referent  al  compliment  d’obligacions  contemplades,  en  la  Ordre 
HAP/2105/2012, de primer d’octubre, modificada per la Ordre HAP/2082/2014, 
de 7 de novembre. 
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En  l’article  16  de  Ordre  HAP/2105/2012,  modificada  per  la  Ordre 
HAP/2082/2014,  de  7  de  novembre,  per  la  qual  es  desenvolupen  les 
obligacions de subministrament d’informació previstes en la LOESPF, disposa 
que  els  municipis  de  població  no  superior  a  5.000  habitants  hauran  de 
trametre les actualitzacions del seu Pla de tresoreria i detall de les operacions 
de deute viu, segons disposa el mateix article. 
 
En data  28 de  juliol  de  2022,  el  departament  d’Intervenció  emet  l’informe 
corresponent. En el mateix expedient consten les dades trameses. 
 
En  data  28  de  juliol  de  2022,  s’ha  realitzat  la  tramesa  de  la  informació 
corresponent  a  les  dades de tresoreria  i  deute  viu  corresponent  al  segon 
trimestre de 2021, a través de la oficina virtual per la coordinació amb les 
Entitats Locals del MINHAP, de l’Ajuntament de Llançà
 
Per tot això, aquesta regidoria proposa el següent 
 
ACORD ÚNIC.-
 
DONAR COMPTE al Ple del compliment de les obligacions de subministrar 
informació segons disposa l’Ordre HAP/2105/2012, modificada per la Ordre 
HAP/2082/2014,  de  7  de  novembre,  per  la  qual  es  desenvolupen  les 
obligacions  de  subministrament  d’informació  previstes  en  la  LOESPF,  en 
relació  al  Pla  de  tresoreria  i  detall  de  les  operacions  del  deute  viu 
corresponents a les dades del segon trimestre de 2022."
 
El Ple de la corporació es dona per assabentat.

Es  pot  consultar  l’enregistrament  del  vídeo  i  la  deliberació,  en  els  minuts 
0:02:43 a 0:03:15, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

Expedient 1756/2022. Aprovació provisional de la modificació de les 
ordenances fiscals per a l'exercici 2023.

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 6, En contra: 0, Abstencions: 5, Absents: 0

El Regidor de l'Àrea, Sr. Francesc Guisset, explica el text del dictamen i el 
llegeix.
(...) 
Amb sis vots a favor, dels grups municipals Junts per Llançà i PSC-PM; i cinc 
abstencions, dels grups municipals ERC-AM i APL; s'aprova:
 
El Reial  Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, en els seus article 15 a 
19, estableix el procediment per a l’aprovació i modificació de les Ordenances 
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Fiscals reguladores dels tributs locals.
 
D’acord  amb l’article  16.1  del  text  legal  esmentat,  les  Ordenances Fiscals 
contindran, com a mínim, la determinació dels elements tributaris, el règim de 
declaració  i  d’ingrés,  així  com  les  dates  d’aprovació  i  d’inici  de  la  seva 
aplicació.
 
Les Ordenances Fiscals han de complir la doble funció de servir com a norma 
fonamental de gestió de tributs locals i a la vegada comunicació informativa 
amb  els  ciutadans.  Per  tal  que,  efectivament,  les  Ordenances  compleixin 
aquestes funcions és necessari adaptar-les puntualment a les modificacions 
significatives  que  puguin  tenir  lloc  tant  en  el  món  jurídic  com en  el  món 
econòmic.
 
Pel que fa a les taxes de prestació de serveis públics o realització d’activitats  
administratives  de  competència  local,  que  s’imposen,  ordenen  o  es 
modifiquen, l’import de la recaptació estimada no excedeix, en el seu conjunt, 
del  cost  previsible  del  servei  o  activitat  que  es  prestarà,  conforme al  que 
preveu l’article 24.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004.
 
En  relació  a  la  Memòria  del  Regidor  d’Hisenda,  així  com  l’informe 
d’Intervenció,  les  modificacions  vénen  determinades,  majoritàriament,  per 
ajustament  de  tipus  impositius  i  introduccions  d’algunes  bonificacions 
potestatives i supòsits que mancava regular.
 
S’ha emès informe de secretaria sobre la legislació aplicable en el sentit que 
consta dins de l’expedient.
 
Per tot això, aquest Ple de l’Ajuntament
 
ACORDA :
 
Primer.-  APROVAR  provisionalment  per  a  l’exercici  2023  i  següents  la 
modificació  de  les  Ordenances  Fiscals  que  a  continuació  es  relacionen, 
d’acord amb els annexos obrants en l’expedient:
 
1.1.- General de gestió, recaptació i inspecció dels ingressos municipals de 
dret públic per a l’exercici 2023.
2.1.-Impost de béns immobles
4.1.- Taxa d’expedició de documents. Amb article 7, I- Secretaria, apartat 2n, 
esmenat .
4.19.-  Taxa  per  la  prestació  de  serveis  a  la  Casa  de  Cultura,  altres 
instal.lacions i espais municipals.
4.22.- Taxa per la utilització privativa o aprofitament especial del domini públic 
per ocupació de la zona marítim terrestre amb carácter temporal.
4.26.- Taxa per la prestació dels serveis d’establiment/obertura i manteniment 
d’una franja exterior de protecció al voltant de les urbanitzacions, nuclis de 
població i edificacions i instal.lacions i de manteniment de les parcel.les lliures 
de vegetació seca i massa arbòria aclarida, en les mateixes urbanitzacions. 
 
Segon.- EXPOSAR al públic el present acord durant el termini de trenta dies 
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hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci d’exposició 
al  Butlletí  Oficial  de  la  Província.  Durant  aquest  període,  els  interessats 
podran  examinar  l’expedient  i  presentar  les  reclamacions  que  estimin 
oportunes.
De  no  produir-se  reclamacions,  es  publicarà  en  el  Butlletí  Oficial  de  la 
Província els acords elevats a definitius i el text íntegre de la part modificada 
de les Ordenances, que entraran en vigor el primer de gener de 2023, i que 
regiran mentre no s’acordi la seva modificació o derogació.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:03:17 a 0:09:50, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

Expedient 182/2020. Aprovar provisionalment el Pla Especial de Protecció del 
Patrimoni de Llançà de setembre de 2022

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 6, En contra: 0, Abstencions: 4, Absents: 1

El Regidor de l'Àrea, Sr. Francesc Guisset, explica el text del dictamen i el 
llegeix.
(...) 
El Sr. Guisset s'absenta de la reunió per procedir a votar la proposta.

Amb sis vots a favor, dels grups municipals Junts per Llançà,  PSC-PM i APL; 
i quatre abstencions, del grup municipal ERC-AM ; s'aprova:
 
“El  Pla  general  d’ordenació  urbana  de  Llançà,  vigent  a  partir  de  la  seva 
publicació en el DOGC núm. 360, de 18 de juliol de 2002, defineix un pre-
catàleg  d’elements  que  pel  seu  interès  arqueològic,  històric,  artístic, 
paisatgístic o arquitectònic, han de disposar d’una especial protecció.
 
L’article 118 del Pla General d’Ordenació Urbana de Llançà actualment vigent 
disposa que l’instrument general de protecció de patrimoni és el Pla Especial 
de Protecció del Patrimoni, que inclou el catàleg de construccions d’interès.
 
El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada el 6 de febrer de 2020, va aprovar 
inicialment el document del Pla Especial de Protecció del Patrimoni de Llançà 
i  d’acord l’article  85.4 del  Decret  Legislatiu  1/2010,  de  3  d’agost,  pel  qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, es va sotmetre a 
informació pública, pel termini d’un mes, mitjançant anunci al Butlletí Oficial de 
la Província de Girona (BOP), al Tauler d’anuncis de la Corporació, i al web 
municipal, per a la formulació de reclamacions i al·legacions. 
Consta a l’expedient diligència d’exposició pública i d’al·legacions, de data 19 
de juny de 2020 que certifica que durant termini d’informació pública s'han 
presentat en temps i forma les següents al·legacions:
 

-       Al·legació presentada per Josep Gaspar Alba, en data 4 de juny de 
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2020, mitjançant RE 2020-E-RE-971. 
-       Al·legació  presentada  per  Jordi  Bonsoms,  en  representació  de 

l’empresa ARXIBIB SL, en data de 20 de març de 2020 i número de 
registre 2020-E-RE-601.

 
En relació a l’al·legació presentada pel Sr. Josep Gaspar Alba, i pel que fa a la 
petició formulada que afecten a la fitxa catalogada 1.3.26, finca situada a la 
carretera de Port de la Selva 31ª, l’arquitecte assessor municipal ha informat, 
en data 10 de juliol de 2020, desfavorablement a la pretensió de l’interessat 
d’eliminar la fitxa esmentada del  catàleg, justificant que les patologies que 
presenta l’edificació i que al·lega l’interessat es poden resoldre sense utilitzar 
procediments  excepcionals,  alhora  que  avala  i  accepta  incorporar  algunes 
determinacions en la fitxa. La desestimació de les pretensions al·legades de la 
fitxa 1.3.26 van ser aprovades pel Ple de la corporació celebrat el dia 25 de 
juliol de 2022.
 
En quan a la petició formulada per l’interessat en relació a la fitxa 1.3.14, 
complementada  en  data  24  d’octubre  de  2020  després  del  requeriment 
municipal, l’arquitecte assessor municipal ha informat, en data 30 d’agost de 
2022,  desfavorablement  a  la  pretensió  de  l’interessat  d’eliminar  la  fitxa 
esmentada del catàleg atès que es comprova que les reformes realitzades 
han modificat el volum original seguint la mateixa lògica compositiva, sense 
descomposar-lo, ni fer alteracions irreversibles.
 
En relació a l’al·legació presentada per Jordi Bonsoms, en representació de 
l’empresa ARXIBIB SL, referent a la fitxa 1.5.37, finca situada al carrer Orient, 
3, l’arquitecte assessor municipal ha informat, en data 10 de juliol de 2020, 
favorablement a la pretensió de l’interessat d’incorporar a la fitxa de protecció 
únicament el volum de planta baixa i dues plantes pis, per ser una proposta 
coherent amb els criteris d’aquest pla especial.
 
Consta a l’expedient els informes emesos pels organismes públics afectats 
per  la  tramitació  d’aquest  instrument  així  com  l’informe  de  l’arquitecte 
assessor municipal sobre els mateixos.
 
Atès el que disposen els art. 85 i ss. del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost,  
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, modificat 
per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, i art. 109 del Decret 305/2006, de 18 de  
juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, de 
conformitat  amb els  articles  22.2.c)  i  47.1)  de  la  Llei  7/1985,  de 2 d’abril,  
reguladora de les bases del Règim Local, aquest Ple de l'Ajuntament
 
ACORDA:
 
Primer.- MODIFICAR l’acord de Ple de data 25 de juliol de 2022, incorporant 
les determinacions aprovades en el present acord.
 
Segon.- DESESTIMAR l’al·legació  presentada per  Josep  Gaspar  Alba,  en 
data 4 de juny de 2020, en relació a les pretensions d’eliminar les fitxes 1.3.26 
i  1.3.14 del  Pla Especial  de Protecció del  Patrimoni  de Llançà pels motius 
expressats en l’informe de l’arquitecte assessor municipal de data 10 de juliol  
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de 2020 i de data 30 d’agost de 2022, respectivament,   del qual es remetrà 
còpia a l’interessat juntament amb la notificació del present acord. 
 
Tercer.-  ESTIMAR  les  al·legacions  presentades  per  Jordi  Bonsoms,  en 
representació de l’empresa ARXIBIB SL, pels motius expressats en l’informe 
de l’arquitecte  assessor  municipal  de  data 10 de juliol  de 2020 i  amb les 
incorporacions fetes en el Pla Especial de Protecció del Patrimoni de Llançà 
objecte d’aprovació.
 
Quart.-  APROVAR PROVISIONALMENT el  document  del  Pla  Especial  de 
Protecció del Patrimoni de Llançà de setembre de 2022.
 
Cinquè.- ELEVAR  l’expedient  a  la  Comissió  Territorial  d’Urbanisme  de 
Girona, amb la finalitat de que resolgui sobre la seva aprovació definitiva. 
 
Sisè.- Notificar el present acord als interessats.”
 
El Regidor Sr. Francesc Guisset es reincopora a la sessió.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:09:55 a 0:14:05, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

Expedient 2539/2022. Aprovar inicialment el Reglament de les Llances de 
Llançà.

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 6, En contra: 0, Abstencions: 5, Absents: 0

 L'Alcaldessa, explica el text del dictamen i el llegeix.
(...) 
Amb sis vots a favor, dels grups municipals Junts per Llançà i PSC-PM; i cinc 
abstencions, dels grups municipals ERC-AM i APL; s'aprova:

“Des  de  l’Àrea  de  Cultura  de  l’Ajuntament  de  Llançà  es  vol  procedir  a 
l’elaboració d’un nou Reglament de les Llances de Llançà per tal d’establir,  
delimitar i  concretar  els títols i  condecoracions que l’Ajuntament de Llançà 
podrà  atorgar  als  seus  ciutadans  així  com el  procediment  a  seguir  per  a 
l’atorgament  d’aquestes  distincions.  Alhora,  es  vol  aprofitar  aquesta  nova 
regulació  per  tal  d’introduir  la  participació  ciutadana en  el  procediment  de 
concessió dels honors o distincions màxims a atorgar per l’Ajuntament, com a 
símbol principal, per altra banda, de l’escut heràldic de la vila.
 
Per part de Secretaria s’ha emès informe en relació amb el procediment i la 
legislació aplicable per aprovar el reglament municipal.
 
Pels serveis jurídics s’ha redactat el  text  del  Reglament de les Llances de 
Llançà,  que consta a l’expedient,   d’acord amb els  principis  de necessitat, 
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eficàcia,  proporcionalitat,  seguretat  jurídica,  transparència,  i  eficiència,  de 
conformitat  amb  l'article  129.1  de  la  Llei  39/2015,  d'1  d'octubre,  del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2.d) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,  
reguladora de les bases del règim local,178 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, respecte de l’aprovació de reglaments, aquest Ple de l’Ajuntament
 
ACORDA:

 
Primer.- APROVAR inicialment el Reglament de les Llances de Llançà. 
 
Segon.- SOTMETRE a informació pública el text del reglament per un termini 
de trenta dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província,  
en  el  Diari  Oficial  de  la  Generalitat  de  Catalunya,   a  un  dels  mitjans  de 
comunicació escrita diària i en el e-tauler del web municipal, perquè es pugui 
examinar l’expedient i formular les reclamacions i suggeriments que estimin 
pertinents. En el cas que no es presentin reclamacions o suggeriments contra 
l'aprovació  inicial  d’aquest  Reglament  en  el  termini  d'informació  pública  i 
audiència dels interessats, l'acord d'aprovació inicial s'elevarà a definitiu sense 
necessitat d’acord exprés.
 
Tercer.- Un cop aprovat definitivament el Reglament, el seu text es publicarà 
íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província de Girona, al tauler d’anuncis i 
al  web municipal  i  s’anunciarà en el  DOGC la referència del  BOP en què 
s’hagi publicat íntegrament, i es trametrà còpia a l’Administració de l’Estat i de 
la Generalitat de Catalunya.
 
Quart.- FACULTAR la Sra. Alcaldessa-Presidenta per a l’execució del present 
acord.”

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:14:20 a 0:30:24, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

Expedient 2567/2022 Moció de Junts per Llançà, pel traspàs de Rodalies de 
RENFE

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 8, En contra: 0, Abstencions: 3, Absents: 0

La  Sra.  Sònia  Sarola,  portaveu  de  Junts  per  LLançà,  llegeix  el  text  del 
dictamen.
(...)
Amb vuit  vots  a  favor,  dels  grups municipals  ERC-AM, Junts  per  Llançà i 
Alternativa  per  LLançà;  i  tres  abstencions,  del  grup  municipal  PSC-CP; 
s'aprova:
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La xarxa de Rodalies Renfe de Catalunya i els serveis de mitja distància són 
infraestructures clau per als  desplaçaments diaris de milers de catalanes i 
catalans. En plena emergència climàtica, a més, són mitjans de transport que 
han d’ajudar a descarbonitzar la mobilitat al nostre país, convertint-la en més 
eficient i sostenible.
 
És  per  això  que,  des  del  grup  municipal  Junts  per  Llançà,  considerem 
fonamental la inversió en aquestes infraestructures ferroviàries, per garantir el 
seu bon estat de conservació i millorar el servei que ofereix a la ciutadania. 
Tanmateix,  sembla  que  el  Govern  de  l’Estat  espanyol  no  considera  ni 
necessari ni urgent prendre mesures per afermar els 462 quilòmetres de vies i  
les 134 estacions. 
 
L’incompliment  recurrent  de  l’Estat  amb  les  inversions  a  Catalunya  és 
especialment  greu  en  la  xarxa  ferroviària.  El  Pla  de  Rodalies  Renfe  de 
Barcelona entre el 2008 i el 2015 preveia uns 4.000 milions d’euros d’inversió,  
de la qual només se’n va executar un 14%, mentre que del Pla d’actuacions 
prioritàries entre el 2014 i el 2016, dels 306 milions d’euros previstos només 
se’n va invertir un 35%. Aquestes xifres encara empitjoren més si tenim en 
compte  les  inversions  que  l’Estat  fa  en  d’altres  territoris.  Per  cada  100€ 
pressupostats  a  Madrid,  se  n’executen  183€  en  realitat,  mentre  que  a 
Catalunya per cada 100€ pressupostats se n’executen 35€.
 
Aquesta manca d’inversió genera implicacions negatives amb els horaris, amb 
retards dels trens, l’estat dels vagons, els passos a nivell pendents de realitzar 
o múltiples punts negres en matèria d’accessibilitat. La qualitat del servei es 
veu afectada, negativament, per aquesta infrainversió de l’Estat a Catalunya. 
Així,  mentre  que  a  Ferrocarrils  de  la  Generalitat  o  al  Metro  de  Barcelona 
s’assoleix un 99% de puntualitat, a Renfe aquestes xifres són estrepitosament 
molt pitjors. 
 
Des de  l’any  2010,  en  virtut  de  l’article  169  de  l’Estatut  de  Catalunya,  la  
Generalitat  havia d’assumir responsabilitats de supervisió matèria d’horaris, 
freqüència de pas, tarifes i informació als usuaris. Tanmateix, la titularitat dels 
trens, la gestió i l’explotació de la infraestructura d’estacions, vies i andanes, 
va  seguir  en  mans  d'Adif,  l'empresa  pública  que  depèn  del  Ministeri  de 
Foment, el qual no es digna a fer les inversions necessàries per a garantir el  
bon servei que mereixen les catalanes i els catalans.
 
Per tot això, des de fa anys, el Govern de la Generalitat i els municipis que es 
veuen afectats per aquest servei ferroviari, demanen el traspàs de Rodalies 
Renfe de Catalunya, per tal d’oferir un servei que s’assimili al de Ferrocarrils 
de la Generalitat o del Metro. És urgent i imprescindible rescabalar la inversió 
pendent i garantir una gestió real i integral del servei per part de la Generalitat. 
És l’única solució perquè les necessitats  de les usuàries siguin garantides 
amb responsabilitat de gestió i un servei i una infraestructura adequada 
 
Per tots aquests motius, el Ple de la corporació
ACORDA: 
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PRIMER.-  Exigir al Govern de l’Estat que executi urgentment les inversions 
que promet.  La  infrainversió  estructural  pendent  a  tot  el  sistema ferroviari 
català que depèn de l’Estat impedeix que aquesta sigui una xarxa de qualitat,  
incomplint els terminis del Pla de Rodalies Renfe i impossibilitant una bona 
atenció a l’usuari.  
SEGON.- Exigir al Govern de l’Estat a completar, íntegrament i urgentment, el 
traspàs del Servei de Rodalies Renfe i  les infraestructures d’aquest servei, 
amb el compromís d’efectuar la transferència del dèficit tarifari per tal que la  
Generalitat pugui gestionar-lo directament. 
TERCER.-  Instar  a  totes  les  administracions  a  treballar  en  la  línia  dels 
Objectius de Desenvolupament Sostenible 2030 i de la mitigació dels efectes 
del canvi climàtic, amb accions per incrementar l’ús del tren en detriment del 
vehicle privat.
QUART.- Comunicar aquest acord a tots els grups polítics del Parlament de 
Catalunya i del Congrés dels Diputats, al Departament de Vicepresidència, 
Polítiques Digitals i Territori, al Ministeri de Transport i Mobilitat i Agenda 
Urbana.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:30:28 a 0:43:00, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

  

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

 

Expedient 2583/2022 Moció d'ERC-AM -En defensa de la crema de restes 
vegetals als mateixos camps de conreu

El Sr. Guillem Cusí, portaveu d'ERC-AM, llegeix el text del dictamen.
(...)
Per unanimitat, s'aprova:

Els  darrers  mesos el  sector  agrari  català  ha  expressat  el  seu malestar  la 
limitació i prohibició de la crema de restes vegetals, derivada del compliment 
de la “Ley 7/2022, de 8 de abril, de residuos y suelos contaminados para una 
economía  circular”  aprovada  pel  Congrés  de  Diputats  el  passat  mes  de 
desembre, amb el vot contrari d’Esquerra Republicana de Catalunya.

Aquesta llei,  en el  seu article 27 fa referència a la prohibició de crema de 
restes vegetals. Allà s’especifica que “amb caràcter general, no està permesa 
la crema de residus vegetals generats en l’entorn agrari o silvícola. Només 
podrà  permetre’s  la  crema  d’aquests  residus  amb  caràcter  excepcional, 
sempre i quan compti amb la corresponent autorització individualitzada que 
permeti aquesta crema, per raons de caràcter fitosanitari que no sigui possible 
abordar  amb un altre  tipus de tractament,  motivant  adequadament que no 
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existeixen uns altres mitjans per evitar la propagació de plagues...”.

Això  limita  i  prohibeix  que  els  pagesos  puguin  continuar  fent  de  manera 
segura  les  cremes de restes  vegetals  agràries  i  silvícoles  als  seus propis 
camps de conreu, com tota la vida s’ha fet. Aquesta crema ja està regulada 
per les normes de condicionalitat de les ajudes de la política agrària comuna i 
els diferents Reials Decrets espanyols i legislació autonòmica que se’n deriva
La llei espanyola demana que les restes vegetals generades a l’entorn agrari 
o silvícola tinguin un reciclat biològic mitjançant el seu piconatge o trituració, 
fet  que  suposarà  la  necessitat  d’utilitzar  i  cremar  una  gran  quantitat  de 
combustibles fòssils, i, per tant, una generació molt elevada de CO₂. Per no 
parlar dels costos que generaria als pagesos, sobretot petits i persones que 
s’hi dediquen a temps parcial, el fet d’haver d’adquirir maquinària per fer una 
acció que tota la vida han fet mitjançant la crema manual controlada i segura.

La normativa de fet no preveu cap termini d’adaptació ni tampoc cap ajuda 
que  permetin  als  afectats  comprar  la  maquinària  i  adaptar-la  a  la  nova 
proposta. Hi ha el risc real que moltes restes vegetals no siguin tractades als 
camps i per tant, derivin en problemes fitosanitaris, especialment de fongs i 
insectes barrinadors.

A més, l’acumulació de restes vegetals als camps suposa incrementar el perill  
d’incendis  en  aquests  conreus,  moltes  vegades,  envoltats  de  bosc.  El 
Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural de la Generalitat 
de Catalunya s’ha mostrat contrari a aquesta mesura recollida a la Llei i està 
intentant cercar solucions jurídiques que permetin a la pagesia i les persones 
que  exploten  horts  i  activitats  anàlogues  continuar  efectuant  les  cremes 
segures de les restes vegetals als mateixos camps de conreu.
 
Per tots aquests motius, el Ple de l'Ajuntament
ACORDA:
 
Primer.- Demanar al  govern espanyol  la modificació i  adequació normativa 
per fer  possible la crema de restes vegetals en l’entorn agrari  o silvícola,  
incloent  els  usuaris  d’horts  i  petites  activitats  anàlogues,  puguin  continuar 
efectuant les cremes segures de les restes vegetals als mateixos camps de 
conreu. 

Segón.- Traslladar l’acord anterior al Ministeri d’Agricultura, a la Conselleria 
d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural de la Generalitat de Catalunya, i  
els grups parlamentaris del Congrés de Diputats i del Parlament de Catalunya.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:43:05 a 0:51:45, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/
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Expedient 2584/2022 Moció d'APL Per demanar la creació de la Regió Policial 
Girona Nord

El Sr. claudio Grande, portaveu d'APL, llegeix el text del dictamen.
 
Per unanimitat, s'aprova:
 
 
La dotació de mossos d’esquadra a la comarca de l’Alt Empordà ha patit en 
els  darrers  anys  una  progressiva  reducció  d’efectius  al mateix  temps  que 
augmentaven els índexs de  criminalitat.  Segons  les  últimes  estadístiques 
oficials del Ministeri de l’Interior, que recull les dades de tots els municipis de 
més de 20.000 habitants,  els  delictes  en el  primer  trimestre  de  2022 han 
crescut a Figueres un 39% respecte al  mateix període de l’any passat,  un 
percentatge que es pot extrapolar a la resta de la comarca.
 
La  falta  de  mossos  d’esquadra  a  l’Alt  Empordà  genera  inquietud  als 
municipis i des de fa anys el Consell d’Alcaldies de la comarca, els agents 
institucionals  i  els  mateixos  comandaments  policials  reclamen  al 
Departament d’Interior  un increment de les dotacions d’agents a les dues 
Àrees Bàsiques Policials  que hi  ha a l’Alt  Empordà,  a  Figueres i  Roses. 
Aquesta situació no només té efectes en la seguretat ciutadana i la prevenció 
de fets delictius, sinó que suposa un increment de les càrregues de treball de 
les policies locals en aquells municipis que en disposen ja que sovint s’ha 
d’assumir  competències  i   serveis  que  correspondrien  als  Mossos,  però 
que  no  poden atendre per les limitacions d’efectius.

 
Actualment, Girona és l’única demarcació catalana que compta amb una sola 
Regió Policial dels Mossos d’Esquadra, la qual cosa provoca que totes les 
unitats especialitzades del cos estiguin centralitzades a la ciutat de Girona. A 
Tarragona i a Lleida hi ha dues Regions Policials a cada demarcació, mentre 
que a Barcelona n’hi ha quatre. Amb l’objectiu de corregir la falta de mossos 
d’esquadra que pateix des de fa anys la comarca, la planificació de la futura 
Regió Policial Girona Nord, que englobaria com a mínim la totalitat de l’Alt 
Empordà, posaria fi a les mancances acumulades en aquest territori.

 
La Regió Policial Girona Nord seria una eina per reequilibrar la presència 
territorial dels Mossos d’Esquadra i acabar amb el greuge de la demarcació 
de Girona, de ser l’única de Catalunya amb una sola  regió  policial unificada. 
El fet   que   l’Alt   Empordà   tingui la principal   i  més transitada frontera de 
l’Estat amb la resta d’Europa, que sigui la comarca amb més municipis de 
Catalunya, que la seva capital sigui la segona ciutat de la demarcació, que 
rebi un importantíssim flux turístic internacional, que aculli la única presó de 
la demarcació  de Girona i que tingui una taxa de criminalitat alta associada 
a  les  seves  característiques  i  ubicació,  són  raons  de  pes  suficients  que 
justifiquen la configuració d’aquesta Regió Policial pròpia.

 
Aquesta nova configuració forçaria a dotar tota la zona de més efectius i 
recursos, així com la presència permanent de les unitats especialitzades del 
cos, com l’Àrea  Regional de  Recursos  Operatius  (ARRO),  investigació  o 
policia  administrativa,  actualment  a  Girona.  D’aquesta  forma,  la Regió 
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Policial Girona Nord implicaria reforçar les Àrees Bàsiques Policials (ABP) de 
Figueres i Roses, consolidar les comissaries de districte de la Jonquera i 
l’Escala,  ampliar  els  serveis  i  la  dotació  de l’Oficina Policial  de Portbou i  
ubicar  una  nova  seu  de  la  Regió  Policial  en  un  espai  que  s’hauria  de 
determinar, a l’àrea urbana de Figueres i ben connectat amb la resta de la 
comarca i amb les principals vies de comunicació.

 
Llançà també és una de les poblacions afectades igual que la resta de la 
comarca i és per tot això que el Ple de l’Ajuntament 
 
ACORDA:

 
1.   1.Reclamar al Departament d’Interior que sigui sensible a les demandes de 

la comarca i que, a curt termini, reforci les plantilles de mossos d’esquadra 
de les Àrees Bàsiques Policials de Figueres i Roses.

 
2.  2. Demanar al Govern de la Generalitat que impulsi la creació de la regió 

policial Girona Nord amb un àmbit d’influència que hauria d’abraçar, com a 
mínim,  els  68  municipis  de  la  comarca  de  l’Alt  Empordà.  Per  assegurar 
l’eficàcia  i  coordinació  de  la  futura  regió  policial,  la  proposta  hauria 
d’incorporar també l’adaptació als mateixos límits territorials de les regions 
d’Emergències  tant  de  Bombers  com  del  SEM,  actualment  també 
centralitzades en una sola àrea per a tota la demarcació.

 
3.  3. Traslladar aquest acord de ple al president de la Generalitat, M. Hble. Sr.  

Pere Aragonès, al conseller d’Interior de la Generalitat, Hble. Sr. Joan Ignasi  
Elena,  i  al  director dels serveis territorials del  Departament d’Interior  a la 
demarcació de Girona, Sr. Jordi Martinoy.

 
Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:51:50 a 0:57:04, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

  C) ASSUMPTES URGENTS 

 

No se’n presenten

D) PRECS I PREGUNTES 

 

Precs i preguntes del grup municipal d'APL

El Sr. Claudio Grande, portaveu d’ APL presenta les següents preguntes:
1. Ja fa dos anys que vam pagar 253.000€ de la indemnització per l´enderroc 
d´un  habitatge  a  Grifeu  i  voldríem  saber  com  està  el  tema  amb  les 
assegurances.
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2. Voldríem saber si ja estan senyalitzades totes les zones amb càmeres de 
video de Llançà.
 
3.  Ara  que  ja  porta  uns  mesos  en  funcionament  l´espai  d´esbarjo  per  a 
gossos, ens agradaria que
ens expliquessin qui, com i quan es fa el manteniment.
 
4. Hem vist que s´han netejat alguns dels contenidors de Llançà, s´ha pagat o 
s´haurà de pagar
algun sobre cost per realitzar aquesta feina?
 
5.  Ens podrien fer  una valoració  de com ha anat  la  temporada turística d
´estiu? Creuen que els
serveis  que  han  ofert  i  que  les  activitats  proposades  han  complert  les 
expectatives de la gent?

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo i les deliberacions, en els minuts 
0:58:20 a 1:07:15, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

Precs i preguntes del grup municipal ERC-AM

1.    Pregunta que realitza el regidor Simón Calsina:
 

Per tal sigui resposta per la regidoria pertinent. 
 
Per quin motiu  s’han retirat  les boies de fondeig abans del  que preveu el 
contracte de servei d'abalisament de les platges i boies de fondeig?
 
Quina quantia s’ha recaptat amb el lloguer de les boies i quin percentatge 
suposa sobre el cost del servei?
 
 
2.    Pregunta que realitza la regidora Maria Solé:

 
Per tal sigui resposta per la regidoria pertinent. 

 
Sota quins criteris s’escullen les pel·lícules que s’han emès en les sessions de 
cinema a la fresca?
 
 
3.    Prec que realitza Simón Calsina:
 

Per tal sigui respost per la regidoria pertinent.
 
En diferents ocasions hem sol·licitat informació sobre l’estat de l’estructura de 
l’avinguda mestral, sobre la bastida de seguretat que s’hi va instal·lar i sobre 
què ha fet i com pretén actuar el govern respecte de la possible problemàtica 
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que suposa l’estat  de  la  infraestructura,  de  les  xarxes de  protecció  i  dels 
despreniments.
 
Preguem que ens informin de quines han estat les últimes accions que s’han 
dut a terme i quina previsió de futur hi ha pel que fa a la bastida i l’estructura. 
 
                             
4.    Pregunta que realitza la regidora Neus Ferré:
 

Per tal sigui resposta per la regidoria pertinent. 
 
En  referència  a  les  places  per  a  vehicles  elèctrics  que  es  varen  habilitar  
aquest any, se’ns va dir que malgrat la demora, entrarien en servei el passat 
mes de juliol. A data d’avui cap de les dues instal·lacions existents estan en 
funcionament. Quin és el motiu?
 
 
5.    Prec que realitza el regidor Simón Calsina:
 

Per tal sigui respost per la regidoria pertinent. 
 
La passada sessió plenària vàrem demanar sobre els mòduls d’WC que es 
col·locaven a la platja del Port. En aquell moment ja vàrem fer palès que es 
reduïa el nombre d’WC. 
 
Davant l’evidència que els mòduls d’WC no són suficients, que encara ho són 
menys quan se celebren actes com els de la Festa de Santa Carme, que hi ha 
un problema de servei d’WC en molts dels actes que es celebren arreu del 
poble, preguem que es realitzi una planificació més acurada d’instal·lació de 
més WC’s mòbils i la possibilitat d’ampliar els WC’s existents a la platja del 
port. 
 
 
6.    Pregunta que realitza la regidora Neus Ferré:
 

Per tal sigui resposta per la regidoria pertinent. 
 
Les  diferents  instal·lacions  del  Castellar  es  troben  en  molt  mal  estat.  Té 
previst aquest ajuntament realitzar alguna actuació al respecte? 
 
7.    Pregunta que realitza la regidora Maria Solé:
 

Per tal sigui resposta per la regidoria pertinent. 
 
La  passada  sessió  plenària  vàrem  demanar  sobre  la  problemàtica  de 
caravanes i vehicles similars que acampaven de manera irregular en diferents 
zones del poble. 
 
Una de les solucions que es va plantejar va ser limitar l’alçada d’accés als 
pàrquings mitjançant barreres de gàlib. 
 
Quin canvi de criteri s’ha produït per què fa dos mesos no es pogués realitzar i 
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ara  s’hagin instal·lat aquests nous elements de limitació d’alçada? 
 
Es durà a terme aquesta acció en algun altre aparcament? 
 
 
8.    Pregunta que realitza la regidora Neus Ferré:
 

Per tal sigui resposta per la regidoria pertinent. 
 
Davant la gran puja del preu de la llum i amb l'objectiu d'arribar assolir un 
major  estalvi energètic així  com  diferents  paràmetres  de  sostenibilitat 
energètica, té previst aquest ajuntament emprendre alguna mesura?
 
 
9.    Prec que realitza la regidor Guillem Cusí:
 

Per tal sigui respost per la regidoria pertinent. 
 
En  el  rec  de Madres s'ha  detectat  un  baixant  que  aboca  aigües  negres 
directament  a  la  llera  del  rec.  Aquesta  canalització  sembla  provinent  de 
l'actual gossera municipal.

Preguem que ens informin si tenen constància d'aquests fets i si això incorre 
en algun tipus d'irregularitat.

En  el supòsit que  s'estigui  actuant  de  manera  irregular,  quines  mesures 
prendran al respecte?

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo i les deliberacions, en els minuts 
1:07:20 a 1:28:55, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/a60e39b3-809c-4ddf-b637-f8b1fe1805bc/

 

  I no havent més assumpte de què tractar, l’Alcaldessa aixeca la sessió, de la qual, 
com a Secretari, estenc la present Acta.

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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